
ó. évfolyam 10. szóin 1995. október 
Kiadja az Egyetem Rektora 

A T A R T A L O M B Ó L : 

Súlyos elégedetlenség 
az egészségügyben 6. oldal 

Változások az egészségügyi 
ellátásban 12. oldal 

Megváltoznak a banki 
számlaszámok 13. oldal 

Új testnevelési 
követelményrendszer 13. oldal 

„Optimista, mert nem tehet mást!" 
- Dr. Falkay Györggyel beszélgettünk -

Július elseje óta Dr. Falkay György professzor áll a 
Győgyszerhatástani Intézet élén, akit az eltelt pár hónap 
tapasztalatiról és jövőbeni terveiről kérdeztünk. 

A tanszékvezető úr, mint gyógyszerész hallgató eb-
ben az intézetben TDK-zott Dirner Zoltán professzor 
irányítása mellett és ide tért vissza ledoktorálni is. 
Azonban a munkát az orosházi, majd a szegedi kórház-
ban kezdte, ahol labordiagnosztikával foglalkozott. 
Tanítómesterei közül a legtöbben pharmakológusok is 
voltak: Morvay, Szontágh, és Sas Mihály professzor. 
Kovács László professzorral, a Női Klinika igazgatójá-
val számos közös kliniko-pharmakológiai témájú közle-
ménye jelent meg a nemzetközi irodalomban. Az elmúlt 
25 évet ugyan a Női Klinikán töltötte, de mind a kandi-
datúráját, mind a nagydoktori értekezését pharmakoló-
giai témából írta. 

- Úgy gondolom ha valaki ilyen hosszú időt tölt 
el a klinikumban, majd tanszékvezetői állást pályáz 
meg egy tudományos intézetben annak szoros kötő-
dései lehetnek az általa választott disciplinához? 

- Tulajdonképpen ez egy olyan lehetőség és kihí-
vás, ami csak egyszer adatik meg általában annak, 
akit egyetemi karierre vetett a sors. Sőt, van akinek 
egyszer sem. Ezért aztán ügy vélem, ha megadatik 
meg kell próbálni. Persze korántsem biztos, hogy si-
kerül. 

- Tudom, hogy nagyon rövid az az idő, ami a ki-
nevezése óta eltelt, de érdekelne milyennek látja az 
intézet helyzetét és milyen tervei vannak a jövőre 
nézve? 

- A gyógyszerhatástan, az a disciplina, amiről a 
hallgatónak az életben minden nap számot kell 
adnia. Hisz egy gyógyszerésznek a leggyakrabban 
feltett kérdés: mire jó ez vagy az a gyógyszer? Ha 
nem tudja, az tragédia. Ezért aztán az oktatásnak 
napra késznek kell lennie. Szerencsére ehhez 
nagyban hozzájárul a gyógyszerészképzés reformja, 
melynek köszönhetően nagy mértékben megnőtt a 
kórélettan, az élettan és a biokémia oktatásának 
szerepe a gyógyszerészhallgatók képzésében. Ezt én 
nagyon fontosnak tartom, de a jövőben szeretném 
bevonni a klinikusokat is a gyakorlati képzésbe és 
felkérni egy-egy előadás megtartására. 

A gyógyszerkincs soha olyan nagy nem volt, 
mint ma, ami egyformán nagy kihívás orvosnak és 
gyógyszerésznek egyaránt. Rengeteg drága külföldi 
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gyógyszer van forgalomban, amit a betegek nem 
tudnak megfizetni. Ezért meg kell találni számukra a 
gyógyulást elősegítő, de megfizethető készítménye
ket. Emiatt nagyon komoly ismeretanyagot kell a 
hallgatóinknak elsajátítania, de mindez még így sem 
fér bele a gyógyszerhatástan oktatásába. Ezért a jö 
vőben komoly szerepet szánok az Intézetben is a 
posztgraduális képzés bevezetésének, melynek kere
tében erre is felkészíthetnénk a hallgatóinkat.

A Gyógyszerhatástani Intézet jelenleg 4 tantár
gyat oktat, melyhez kevés a rendelkezésre álló okta
tói létszám. Nagyon nagy az oktatói megterheltség 
és annak ellenére, hogy a központi trend most a lét
számleépítés, nem tettem le arról a szándékomról, 
hogy az intézet létszámát emeljem. Ha ez nem oldha
tó meg új emberek felvételével, akkor a Ph.D.-kép
zéssel szeretném. Annál is inkább, mert az intézet 
Ph.D.-akkreditációja még nem történt meg, amit 
gyorsított ütemben igyekszünk megszerezni. Ez 
nemcsak a Ph.D.-hallgatóknak az oktatásban betöl
tött szerepe miatt fontos, hanem azért is, mert közis
mert, hogy a gyógyszerészhallgatók nem kapnak 
automatikusan doktori címet, mely probléma az akk- 
reditációval szintén megoldódna.

-  A kutatásban is ilyen fontos feladatok állnak az 
Intézet előtt?

-  Én a saját kutatásaimat szeretném folytatni a 
molekuláris pharmakológia területén, de természete
sen az intézetben évek óta folyó klasszikus pharma- 
kológiai vizsgálatok is tovább élnek.

Nagyon szeretném valamennyi fiatal kollégámat 
mielőbb külföldre küldeni, hogy nyelvet tanuljanak, 
kinyíljon a szemük a világra, s amit ott megtapasz
talnak azt mielőbb hazahozzák.

Ehhez kapcsolódóan megemlíteném, hogy a jö 
vőben a tudományos munkát az egyetem biztosan 
nem fogja tudni finanszírozni. Ezt tudomásul kell 
venni, különösen az elméleti intézeteknek. Ezért 
pályázni és lobbyzni kell folyamatosan. Az elmúlt 3 
hónapban a Gyógyszertechnológiai Intézettel 
közösen 9,5 millió Ft-ot nyertünk a FEFA-tól és 
applikáltam 3 grantot is, de a pályázatok eredményét 
még nem ismerem. A grantírás egy külön szakma, 
de ezt meg kell tanulni ahhoz, hogy a jövőben 
finanszírozni tudjuk kutatásainkat. A 
Gyógyszerészkaron ebből a szempontból pél
damutató a Gyógyszerészi Vegytani Intézet, melynek 
felszereltsége technikai színvonala már-már a 
XXI.sz-ot idézi.

-  A szőkébb felségterületén túl az egész egyetemet 
érintő kérdések közül Ön, hogy vélekedik a létreho
zandó Szegedi Universitasról és ennek kapcsán mi
lyennek ítéli az egyetemi hangulatot?

-  Ez bizonyos mértékig egy trend, amit a nem
zetközi felsőoktatási szisztémák kényszerítenek ránk. 
De ebben a kérdésben én is egyet értek a rektor úrral 
abban, hogy ha már meg kell csinálni, akkor men
jünk elébe, hogy minél jobb pozícióban kerülhes
sünk ki belőle. Ami pedig az ezzel is összefüggő lét
számleépítést illeti, ez nehéz kötelessége az egyetem
nek. De véleményem szerint eddig minden különö
sebb vihar nélkül lezajlott. Természetesen minden 
kolléga elvesztése fájó, de azért én optimistán tekin
tek a jövő felé, mert úgy hiszem ebben a pozícióban 
a jelenlegi helyzetben nem is tehetek mást!

-  kozd -

Tudományos ülésen emlékeztek Imre József
professzorra

A Szent-Györgyi Albert Orvostudományi Egyetem Sebészeti Klinikája, a Magyar Sebész Társaság Dél
magyarországi Szakcsoportja és a Szegedi Akadémiai Bizottság Sebészeti és Kísérletes Sebészeti 
Munkacsoportja 1995. szeptember 30-án tudományos ülést rendezett Imre József professzor, magyar 
nyelőcsősebészet megalapítójának tiszteletére. A Sebészeti Klinika egykori megbízott vezetője halálának 15. 
évfordulója alkalmából a Sebészeti Klinika első emeleti előcsarnokában Tóth Sándor szobrászművész által 
készített dombormű leleplezésére került sor.

A tudományos ülés védnökei voltak: Dr. Fráter Loránd rektor és Dr. Szalay István, Szeged város 
polgármestere. A tudományos ülést városunk polgármestere és egyetemünk dékánja, Prof. Szemere György 
nyitotta meg. A tudományos ülésen Prof. Balogh Adám elnökölt. Prof. Baradnay Gyula és Prof. Gergely 
Mihály emlékezett Imre József életére és munkásságára. Az elöadásorozat szakmai részében először három 
neves külföldi nyelőcsősebész: Prof. Tóni Lerut(Leuven), Dr. Hubertus Feussner (München) és Dr. Uwe 
Eichfeld (Halle) szerepelt. Ezt követően a klinika nyelőcsősebészeti munkacsoportjának egykori tagjai, Imre 
professzor tanítványai: Dr. Csíkos Mihály (Szeged), Prof. Faller József (Budapest), Prof. Horváth Örs Péter
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(Pécs), Prof. Kiss János (Budapest), Dr. Kotsis Lajos (Budapest), Dr. Oláh Tibor (Szeged), DR. Petri István 
(Szentes) és Prof. Besznyák István a Sebész Kollégium elnöke tartottak előadást.

Az ülés ünnepi hangulata és tudományos színvonala úgy hazai körökben, mint a külföldi résztvevők 
körében igen pozitív visszhangot váltott ki. Az alábbiakban idézzük Prof Tóni Lerut levelét, amelyben a 
meghívást megköszöni.

Dear Ad ám,
Tlie.se few  words just to thank you fór all your hospitality during my stay in Szeged. It truly was a great 

and outstanding scientific meeting in an atmosphere o f germinefriendship.
I am proud that 1 was part as an invited speaker on the meeting commemorating Prof. J. Imre.
Looking forward to meeting you soon, I remain 

Sincerely yours,
Prof DR. T. LERUT
Chairman Department Thoraric Surgery

Az Egyetemi Tanács 
1995. október 24-i ülésének 

határozatai

Napirend előtt:

a) A Rektor Dr. Bartha Tibornak és Dr. Tóth Gergely Annett (nincs jelen) részére a néhai Fodor 
Erzsébet Alapítvány diját és a velejáró pénzjutalmat adja át.

b) Az Egyetemi Tanács tudomásul veszi Babai László IV. éves orvostanhallgató, a HŐK elnökének - 
tájékoztatását a hallgatói képviselet választásáról. Az Egyetemi Tanács tagjai lettek: Benke Csaba, 
Farkas Gyula, Nagy Miklós, Nagy Tamás Előd, Nádasi Tamás, P. Nagy Orsolya, Palicsek Zoltán 
és Soós Zsolt.

c) Az Egyetemi Tanács tudomásul veszi az éves munkaterv tervezetét és várja a testületek véleményét 
és egyéni javaslatokat.

1. Napirendi pont
Az 1995/96 évi intézetvezetői, egyetemi és főiskolai tanári, egyetemi és főiskolai doceasi, 
tudományos tanácsadói álláspályázatok szövegtervezeteinek elfogadása. Az Egyetemi Tanács 
elfogadta vezető egyetemi tanári pályázat tanszékvezetői megbízással kiírását a következő intézetekbe: 
Urológiai Klinika (a Kórházzal megjelentetés előtt írásban egyeztetendő szöveg), Családorvosi 
Intézet, Orvosi Genetikai Intézet; egyetemi tanári pályázat vezetői megbízással: Központi 
Izotópdiagnosztikai Laboratórium.
Egyetemi tanári kinevezésre való javaslat érkezett a következő intézetekbe: Szívsebészeti Önálló 
Osztály, Gyermekgyógyászati Klinika, Sebészeti Klinika, Mikrobiológiai Intézet és Gyógynövény- és 
Drogismereti Intézet.
Egyetemi docensi kinevezésre való javaslat érkezett a következő intézetekbe: Biokémiai Intézet, 
Kórélettani Intézet, I. Belgyógyászati Klinika, II. sz. Belgyógyászati Klinika (2 db), 
Gyermekgyógyászati Klinika, Igazságügyi Orvostani Intézet, Mikrobiológiai Intézet, Orvosi 
Biológiai Intézet.
Tudományos tanácsadói kinevezésre való javaslat érkezett a következő intézetekbe: 
Gyermekgyógyászati Klinika.
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Főiskolai docensi kinevezésre a Főiskolai Kar egy pályázat kiírását javasolja.
Az Egyetemi Tanács a kiírások tényét elfogadta. A szövegtervezetek tekintetében (egységes vagy 
specifikus pályázati szöveg) a rektor a nyílt szavazást eredménytelennek minősítette és az eredeti, 
Tudományos Bizottsági megfogalmazás mellett döntött.
Az intézetvezetőktől érkezett kitüntetési javaslatokat két tartózkodással elfogadta az Egyetemi Tanács. 
A Rektor ebből a merítési bázisból terjeszt fel a Személyzeti Osztállyal előkészített anyag birtokában. 
Az Egyetemi Tanács elfogadta, hogy a Gyógyszeranalitikai Tanszék indításával kapcsolatos teendők 
koordinálásával (konkrét előterjesztés összeállítása, kubatura, személyzet, tematika, stb.) Dr. Stájer 
Géza GYTK dékánt bízza meg a Rektor.
Az egyetemi magántanári kinevezésekre érkezett javaslatokat az Egyetemi Tanács tudomásul vette.

2. Napirendi pont
A Felvételi Szabályzat elfogadása. Az Egyetemi Tanács a Tervezetet kisebb módosításokkal 
elfogadta. A 6. §-t (Előzetes felvételi vizsga) törölni kell és az csak a feltételek részletes kidolgozása 
után -  elfogadása esetén - 1997-től kerülhet be a Szabályzatba. A szöveg tervezetet az Egyetemi 
Tanács egyhangúlag, tartózkodás nélkül elfogadta és felkéri a Szabályzat készítőjét, hogy a végleges 
szöveget aláírásra és közzétételre készítse elő.

3. Napirendi pont
Javaslat Egészségtudományi tanárképzési szak indítására. Az Egyetemi Tanács a javaslatot 
minimális pontosítással egyhangúan, tartózkodás nélkül elfogadta.

4. Napirendi pont
Gazdasági főigazgatói pályázat értékelési elveinek elfogadása. Az értékeléssel a következő, a 
korábbi ad hoc bizottságot bízza meg az Egyetemi Tanács: Dr. Mészáros Tamás (elnök), Dr. Csernay 
László, Dr. Penke Botond, Dr. Dombi György, Nagy Miklós.

5. Napirendi pont
Az ösztöndíj és a hallgatók által fizetendő térítési díjakról szóló ideiglenes szabályzat 
módosítása. Az Egyetemi Tanács az Általános Orvostudományi Kar módosító javaslatát elfogadta és 
megbízta az AOK dékánt a végleges szövegváltozat elkészítésével. A végleges szabályzat 
kidolgozásakor (a következő félév kezdetén) felül kell vizsgálni a PhD hallgatók tandíjmentességének 
a graduális hallgatókra való hátrányos hatását és megoldást kell találni azon hallgatók 
tandíjmentességének biztosítására (fellebezési lehetőség, méltányossági keret biztosítása stb.), akik 
most -  bár jogosultak lennének - valamilyen ok miatt nem kaptak tandíjmentességet.

6. Napirendi pont
Bérfejlesztési javaslat (P3) pótlék bevezetése) az intenzív ágyak mellett dolgozók részére. Az 
Aneszteziológiai és Intenzív Terápiás Intézet vezetőjének javaslatát -  a közvetlen intenzív ágyak 
mellett dolgozó nővérek és és aneszteziológus orvosok részére 2 x A1 pótlék (17.000,- Ft/hó, 
felmenő rendszerben) bevezetését -  részletesebb előkészítés, szélesebb körű egyeztetés után tárgyalja. 
A javaslat kidolgozásával az Egyetemi Tanács a következő ad hoc bizottságot bízza meg: Dr. Dobozy 
Attila (elnök), Balog Viktor, Dr. Csanády Lajosné, Dr. Fülöp Ferenc, Dr. Mészáros Tamás, Dr. 
Preafort László, Somióné Laczkó Marianna.

7. Napirendi pont
Együttííködési keretmegállapodás és bizományosi szerződés köz- és egyéb beszcrzéések 
bonyolítására. Az Egyetemi Tanács a keretszerződés-tervezetét (együttműködési megállapodás és 
bizományosi szerződés) -  amennyiben a két társegyetem is elfogadja -  ellenszavazat nélkül, hét 
tartózkodással elfogadásra ajánlja a Rektornak.
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8. Napirendi pont
Az Egyetemi Tanács tudomásul veszi, hogy a Klinikák takarításának megoldása tárgyban a rektor 
intézkedni fog. Hasonlóképpen a Fittness centrum, Belgyógyászati ambulancia régóta húzódó 
beruházási programjainak megvalósítását (menedzselés, ellenőrzés, stb.) külső vállalkozással próbálja 
megvalósítani. Az Egyetemi Tanács a fenti bejelentéseket ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
tudomásul vette.

9. Napirendi pont
Minőségbiztosítási feladatok az Egyetemen és a betegellátásban. Az Egyetemi Tanács Dr. Rudas 
László tájékoztatását tudomásul vette.

10. Napirendi pont 
Bejelentések

a) Felsőoktatási Operatív Bizottság mellett működik a Finanszírozási Bizottság. Ezen bizottság által 
kidolgozott normatív finanszírozásból az orvosegyetemek kimaradtak. így ezen adatokat most 
adjuk meg. E tárgyban majd az intézeteket, hivatalokat keresni fogja a Gazdasági vezetés. (Rektor)

b) Soros Alapítvány Kuratóriuma -  az Ápolási Igazgatás sikeres pályázatára -  1 millió Ft támogatást 
nyújtott a betegtájékoztatási kiadvány megjelentetéséhez. (Rektor)

c) Műtős szakasszisztens, aneszteziológiai szakasszisztens, intenzív terápiás szakápoló önköltséges, 
másodfokú, iskolarendszeren kívüli, szakosító tanfolyamot indít az egyetem. (Rektor)

d) SOTE rektora szándéknyilatkozatát -  Orvos- és Egészségtudományi Egyetemek Szövetségének 
létrehozása -  az Egyetemi Tanács a rektorral egyetértve további megfontolásra érdemesnek találta. 
(Rektor)

e) Magyar Orvosi Kamara orvostudományi graduális és posztgraduális szakképzéssel foglalkozó, 
főhatóságok felé való közvetítéssel foglalkozó bizottság alakuló ülésen az egyetem nem vett részt. 
Mivel ez nem kamarai feladat, meggondolandó a bizottság feladatának áttekintése. (Rektor)

f) Megalakult egyetemünkön a szociális munkás hálózat. (Rektor)

g) Az Egyetemi Tanács hozzájárult a Gyógyszerészi Vegytani Intézet nevének Gyógyszerkémiai 
Intézetté való változtatásához. (Rektor)

h) A GYTK dékánja értesíti az Egyetemi Tanácsot, hogy Mód Péter gyógyszerészhallgató a 
világbajnok junior vizilabdaválogatott tagjaként aranyérmet nyert. (Rektor)

i) Az egyetemi raktárkészletek csökkentése nem valósítható meg olyan mértékben, mint terveztük, 
mert ebből 42 millió Ft a Szívsebészeti Önálló Osztályé. A másik két legnagyobb raktárkészlet a 
Mosodáé és a Központi Gazdasági Ellátásé. A szükségletek mintegy fél évre elegendőek, lejárt 
szavatosságú alig van. így ezek az eszközök mennyiségei és értékei elfogadható nagyságrendben 
vannak. (Klinikai rektorhelyettes)

j) Az antibiotikumok felhasználásának csökkentése tekintetében egy kezelési útmutatót adunk ki az 
egyes kórokozók vonatkozásában és megfelelő protokollok alapján kerül felhasználásra a 
nagyértékű gyógyszer (antibiotikum, citosztatikum, stb.) (Klinikai rektorhelyettes)

k) Dr. Preafort László részt vett az EDDSZ ülésén, ahol az egészségügyi béremelésről volt szó; az 
ülésről rövid Írásos beszámolóban tájékoztatta az Egyetemi Tanácsot. (Közalkalmazotti Tanács)
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EDDIG ES NEM TOVÁBB!
-  súlyos az elégedetlenség az 

egészségügyben -
Nem kell részletezni, hogy melyek azok a tényezők, melyek az egészségügyi dolgozókat is arra 
az elhatározásra juttatták, hogy ismét az utcára vonuljanak. Az elmúlt hónapokban ebben az 
ágazatban is felgyorsultak az események és az EDDSz november 11-re tüntetést szervezett. 
Sőt annak eredménytelenség esetén a sztrájkot is kilátásba helyezte. Az alábbiakban az ehhez 
vezető folyamatról és történésekről számolunk be.

Tudósítás a dolgok állásáról egészségügyieknek 
és mindazoknak, akik most vagy a jövőben 

számítani szeretnének rájuk

Tavasz óta egyre növekvő gondok feszítik a magyar egészségügyet, bizonytalanság, kilátástalanság, 
elkeseredés, a tehetetlen kiszolgáltatottság érzése rontja közérzetünket. Az elmúlt félév ismert megszorító 
intézkedései és a kilátásba helyezett továbbiak lap 1995. szeptember 27-i számában az alábbi nyílt levél 
jelent meg:

NYÍLT LEVÉL  
a pénzügyminiszterhez

Tisztelt Miniszter Úr!

Az Egészségügyi Intézmények Közalkalmazotti Tanácsainak Egyesülete a kormány -  az egészségügyet is 
érintő -  tervezett, illetve elfogadott intézkedései tekintetében egyet nem értését és tiltakozását fejezi ki! 
Köztudott, hogy a struktúraváltás milyen nagy gondot okoz az egészségügyben, különösen azért, mert 
mindezt anyagi ráfordítás nélkül kívánják megoldani. Semmiféle reform vagy átalakulás pénz nélkül nem 
hajtható végre! Komoly elégedetlenséget okoz a lakosság körében az is, hogy ezek a változások 
szolgáltatáscsökkentést jelentenek. Ugyancsak érthetetlen számunkra, hogy mindezek mellett a kormány 
csökkenteni kívánja a munkaadói járulékot és a munkáltató által fizetendő tb-járulékot, ugyanakkor a 
munkavállalók járulékai 2%-kal emelkednének. Ezzel szemben az 1996-os költségvetés szerint újabb 
egészségügyi szolgáltatásokat kívánnak megfizettetni a lakossággal. Ez további terheket jelent az 
egészségügyi dolgozóknak is az Ön által ismert erkölcstelenül alacsony bérezésük mellett. Reméljük, a 
kormány nem gondolja komolyan, hogy a következő évben a bértábla A-l 8500 Ft változatlanul hagyásával a 
közismerten magas infláció mellett 0%-os bérfejlesztést tervez. Felháborítja az egészségügyi dolgozókat az 
is, hogy a járulék mellett tovább emelkednek az adóterhek is és -  ami már jogszabályban is rögzített -  a 
korábbi munkaviszonynak közalkalmazotti jogviszonyként történő elismerését a kormány nem kívánja 
végrehajtani. Az eddigi döntéseket az ágazat ET egyeztetése nélkül a munkavállalói oldal feje  fölött hozta



meg a kormányzati Elfogadhatatlan az egészségügyi dolgozók számára az új nyugdíjtörvény tervezete is, 
mely szerint mind a férfiak, mind a nők nyugdíjkorhatára 62 év lesz. Amennyiben a felvetett problémák még 
a parlamenti döntések előtt nem oldódnak meg, úgy a közalkalmazotti tanácsok az egészségügyi dolgozókat 
nem tudják visszatartani az országra is veszélyes különböző nyomást gyakorló eszközök alkalmazásától.

Budapest, 1995. szeptember 22. 
az EüKTE Koordinációs Bizottsága 

Dr. Mihályi József elnök .
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1995. október 19-én az Egészségügyi Intézmények Közalkalmazotti Tanácsai Egyesületi koordinációs 
bizottsága tagjaként részt vettem az ágazat legnagyobb, országosan reprezentatív szakszervezete, az 
Egészségügyi Dolgozók Demokratikus Szakszervezete kibővített Alapszervezetek Tanácsa testületi ülésén 
Budapesten.

A tanácskozást bevezetőként Szabó György népjóléti miniszter köszöntötte. Elmondta, hogy a tárca 
tudatában van az egészségügy problémáinak, látja, hogy az egészségügynek m ár nincs hova hátrálnia, s 
nincs mód a továbbiakban „érdemi lakossági tehernövekedésre” sem. Rövid bevezetője után eltávozott a 
kormány ülésére, ahol aznap az államháztartási törvény modósításának tervezetéről és azon belül várhatólag 
a közalkalmazottak illetményrendszerérői is tárgyaltak.

A tárcát ezután Dr. Kökény Mihály államtitkár képviselte. Tájékoztatójában elmondta, hogy

-  a bérek rohamosan vesztik értéküket az egészségügyben, ezért
-  a minisztérium minimálisan 20%-os béremelést tart szükségesnek;
-  a szerkezetváltás az egészségügyben elkerülhetetlen, mert vannak aránytalanságok;
-  elfogadhatatlannak tartja, hogy a betegszabadság 15 napnál hosszabb legyen;
-  a társadalombiztosítási ellátások köre és mértéke tovább már nem szűkülhet, nem nőhet a lakossági 

hozzájárulás;
-  a minisztérium 215 milliárd Ft-nál kisebb előirányzatot nem tart elfogadhatónak a gyógyító

megelőző ellátások finanszírozására;
-  nem sikerült a fogászat átalakítása, javítani kell rajta, főleg a fogmegtartó .kezelések és a megelőzés 

terén;
-  óriási dilemma az egészségügy számára: a gyógyítás tárgyi feltételei, vagy a gyógyítók bérezése 

fontosabb, melyik élvezzen elsőbbséget; végül kifejtette, hogy
-  zúgolódni lehet és kell is, de csak módjával éljenek az egészségügyiek a nyomásgyakorlás 

eszközeivel.

Dr. Gácsi Mária, azEDDSz ügyvivő titkára vitaindítójában elmondta, hogy ma már nem jó taktika az, 
hogy „nekem a kérés nagy szégyen, adjon úgy is, ha nem kérem”, hanem kérni kell és nem is halkan, sőt 
követelni.

A vita első hozzászólója Bertái Olga, az EDDSz budapesti elnöke volt. Energikus, helyenként jogos 
indulatoktól fűtött szavaiban összefoglalta az elmúlt hetek budapesti értekezletein, vitáin kialakult főbb 
gondolatokat:

-  A szólamokat már több évtizede halljuk, a szavaknak már nincs hitele.
-  Egyre drágul az egészségügyben is az energia, a gyógyszer, az élelmezés, a textília stb., ki fizeti 

mindezt?
-  a miniszter és az államtitkár kérte, hogy ne buktassuk meg a kormányt vagy a minisztert; mi dehogy 

akarjuk ezt, de demonstrálunk és tiszteljük azt a minisztert, aki fel tud állni a helyéről szükség 
esetén.

-  Elismerés illeti azokat a munkáltatókat , akik a létszámleépítések miatti végkielégítéseket egy 
összegben kifizették, nem aprózták el, még ha akár a tizenharmadik havi illetmény terhére tették is 
ezt; majd kiköveteljük a tizenharmadik havit!
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-  Mit szólnak a 62 éves nyugdíj korhatárhoz? Mennyit dolgozunk 62 éves korunkig az 
egészségügyben? (Kiszámolta: túlórákkal, ügyeletekkel már 55 éves korukig éppen 62 évet 
dolgoznak 18 éves koruktól az egészégügyi szakdolgozók.)

-  A törvény 144, kollektív szerződés eltérő döntése esetén legfeljebb 200 óra túlórát engedélyez 
évente. Kik dolgoznak túlórában a 201. órától? Természetesen ugyancsak mi dolgozunk tovább, de 
törvénysértően.

-  A Bokros-csomag összehozta az egészségügyben a munkáltatót és a munkavállalót, ma már mindkét 
fél csupán egyet akar: túlélni!

-  35%-os béremelést!
-  Az idei költségvetés 192 milliárd Ft-ot irányzott elő az egészségügyre, a PM jövőre csak 180-at 

akar adni, ez csak 10.000 ágy csökkentéssel képzelhető el, ha a kb 20%-os inflációt is figyelembe 
vesszük (bár a tárca képviselői ma már 210-215 milliárd-ot mondtak.)

Bertái Olga ezután összefoglalta az EDDSz budapesti szervezetének javaslatait:
-  35%-os béremelést!
-  Valódi szerkezetváltás, ne leépítés történjen!
-  Elutasítjuk a nyugdíj korhatár emelését.
-  Követeljük az 1992. július 1-e előtti összes (nemcsak közalkalmazotti jogviszonynak minősülő) 

munkaviszony beszámítását (amit már többszörösen elodáztak!)
-  Biztosítsanak ingyenes fogászati ellátást az egészségügyben dolgozóknak! •

Követeléseik támogatásáról biztosították az EDDSz-t Dr. Gógl Árpád, a M agyar Orvosi Kam ara 
elnöke, valamint az Orvosigazgatók Egyesülete, a Gazdasági Igazgatók Egyesülete és az Ápolási 
Igazgatók Egyesülete képviselője is.

Dr. Szabó Endre, a Szakszervezetek Együttműködési Fórumának elnöke nyomatékosan 
hangsúlyozta:

-  nem volt még soha sem úgy, hogy ennyire ne ígértek volna semmit sem az egészségügynek;
-  az egészségügy helyzete az egész társadalom alapvető ügye kell, hogy legyen;
-  az egészségügy ellehetetlenítését nem menti az államháztartási reform nagy terve sem;
-  nem vagyunk sztrájkpártiak, de végső esetben erre is sor kerülhet; nem gyengeségből, hanem 

felelősségérzetből nem sztrájkoltunk eddig.

A Tolna megyei EDDSz szervezet, valamint az ajkai egészségügyiek képviselője 50%-os béremelést, az 
egészségügyben dolgozók számára kedvezményes egészségügyi ellátást és a nyugdíj korhatár változatlanul 
hagyását kérte.

A szociális ellátás több képviselője kifejtette, hogy a szociális intézményekben sokkal rosszabbak a 
munkafeltételek, mint az egészségügyi intézményekben, az irányszámokhoz képest csak 50%-os az ellátási 
színvonaluk, nem kaptak semmiféle kompenzációt az áremelkedések miatt, bérhelyzetük nagyon rossz 
(dolgozóik zöme csak viszonylag rövid munkaviszonnyal rendelkező, A és B1 kategóriás illetmény 
besorolású), a dolgozók 85-90%-a nő, sokuk családfenntartó, mert korábban fizikai munkás férjük 
munkanélkülivé vált. Többen kérdezték: hogyan képzelik azt, hogy majd 40-50 kg-os 62 éves nővérek 
fogják emelgetni a 80-100 kg-os magatehetetlen betegeket?

A Komárom-Esztergom megyei EDDSz szervezet elnöke kifogásolta, hogy noha a miniszter azt 
mondta, hogy nem sietik el a szerkezetváltást, mégis egyes osztályokon október közepén tudták meg az ott 
dolgozók, hogy a hó elejétől már máshová tartoznak.

A berettyóújfalui kórház gazdasági igazgatója szerint az államtitkár által említett 215 milliárdos 
előirányzatból nem valósítható meg a 20%-os bérememlés, ahhoz legalább 230 milliárd Ft kellene. 
Ugyanebből a kórházból Kiss Attiláné bér- és munkaügyi csoportvezető kifejtette, hogy a közalkalmazotti 
törvény három és fél éve folyamán az illetménytáblázat A1 fokozatának forintértékét mindössze 500 Ft-al 
emelték, ugyanakkor a képviselők fizetését gondosan „karbantartják” , valamint társadalombiztosítási iroda
paloták épülnek. 1990 óta 26%-al nőttek a bérek az egészségügyben, az infláció viszont 38%-ot ért el. 35% 
a bérkövetelésük.
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Ugyanezt, valamint ingyenes egészségügyi ellátást az egészségügyben dolgozóknak követelt Tóth 
Józsefné, az EDDSz Borsod-Abaúj-ZempIén megyei elnöke j s ,  hozzátéve, hogy mégyéjükben. minden 
második egészségügyi nődolgozó egyben családfenntartó az ipari körzetek felszámolásából adódó óriási 
mértékű munkanélküliség miatt.

Dr. Mihályi József, az EüKTE koordinációs bizottságának elnöke űj egészségügyi törvény 
megalkotását sürgette a 23 éves jelenlegi törvény toldozgatása, módosítgatásai helyett. Korábban élt az 
emberbarát, ingyenes egészségügyi ellátás elve kellő hozzárendelt pénzügyi forrás nélkül, most pont a ló 
másik oldalán vagyunk: csak a gazdaságosság számít, az elv nem -  mondotta az elnök, hozzátéve, hogy e 
tanácskozás szabjon türelmi időt, ameddig még várni lehet.

A Pénzügyminisztérium kiküldött főtanácsosa -  védve a mundér becsületét -  elmondta, hogy mindent 
megtesznek a problémák kezelésére és nem tartotta a nézetkülönbségeket akkorának, hogy az utcára kelljen 
menni azok miatt.

A három és félórás tanácskozás további hét hozzászólója is hasonló panaszokat és követeléseket adott elő, 
kiegészítve az elhangzottakat a rendelőintézetekben, a foglalkozásegészségügyben és a védőnői 
hálózatban dolgozók gondjaival.

A vitát lezárva Gulyás Judit, az EDDSz országos elnöke ellentmondást látott a népjóléti miniszter 
halvány optimizmusa és a pénzügyminiszter aznap reggeli azon kijelentése között, hogy „remélve, hogy a 
leépítések jó  ütemben folynak, talán jövőre is tartható lesz az idei szint az egészségügyben”. Az EDDSz 
maga mögött érzi a társszervezetek és a társadalom egészét is -  mondta Gulyás Judit - ,  most van itt az idő, 
hogy szervezetten, jogszerűen, a parlamenti döntés előtt vigyük végig akaratunkat, mert döntés után 
m ár késő lesz.

Elérkezvén a válaszadás ideje, elsőként dr. Kökény Mihály államtitkár igyekezett nyugtatni az 
egybegyűlteket mondván, hogy megérti a követeléseket'/pénz nélkül nem megy a szerkezetváltás, ezért a 
minisztérium 210 milliárd Ft alatti álláspontot eddig sem képviselt és a jövőben sem fog; a nyugdíj korhatár 
emelése egyenlőre még csak kormányzati állásfoglalás, nem törvény, de az emelés mindenképpen 
elkerülhetetlennek látszik; végül megjegyezte, hogy „a jelenlegi politikai és gazdasági instabilitás közepette 
van morális alapja annak, ha valaki feladja a harcot, de annak is, ha valaki marad és folytatja.”

Fejes László, az Országos Egészségbiztosítási Pénztár főigazgatója hosszasan részletezte a problémák 
mibenlétét, leszögezve, hogy most nem a jó és a rossz, hanem a rossz és a rosszabb közül kell választani. 
Szerinte csak egy kb. 245-250 milliárd Ft-os előirányzat lenne képes az egészséügy jövő évi gondjai 
megoldására, beleértve a 35%-os béremelést is.

Zárszavában Gácsi Mária ügyvivő titkár kifejezte azt az igényt, hogy a jogalkotók alkossanak 
egyértelműen végrehajtható, nem többféleképpen értelmezhető jogszabályokat; ne csak a betegek jogait, 
hanem az egészségügyiek jogait is szabályozzák; valamint -  az anyagi gondok enyhítése érdekében -  legyen 
az egészségügyben nulla kulcsos az ÁFA, és kapjpn az ágazat támogatást a káros élvezeti cikkek forgalma 
révén befolyó ÁFÁ-ból.

Szünet után az országos értekezlet zárt ülésén hozta meg határozatát, amit az országos napilapokból már 
megismerhettünk. Ezek voltak a határozat előzményei.

Dr. Praefort László 
a SZOTE Közalkalmazotti 

Tanácsának elnöke
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Feljegyzés
a SZOTE Közalkalmazotti Tanácsának 1995. október 27-i üléséről

1. A KT megtárgyalta az Egyetem vezetésétől kapott, nyugdíjpénztárhoz való csatlakozási felhívást.
Javasolja, hogy az anyag lényege kivonatosan jelenjen meg a SZOTE Naplóban kinek-kinek egyéni 
mérlegelésre. ,

2. A KT megtárgyalta az ANTSZ és az OMMF véleményét az egészségre ártalmas munkakörök 
kollektív szerződésben történő megállapításáról. Pénzügyi forrás nélkül nem lát gyakorlati 
megoldási lehetőséget. Elutasítja azt a (korábban NM, majd MKM) véleményt, hogy a veszély az 
egészségügyből kizárható, ezért veszélyességi pótlék helyett csak kártérítés járjon. Tájékozódni 
kíván, hogy a társegyetemek hogyan oldották meg ezt a kérdést.

3. Az Egyetemünkön az utóbbi hónapokban lezajlott létszámleépítés adatait áttekintve a KT kéri az 
Egyetem vezetését, hogy adjon tájékoztatást arról, történt-e és milyen mértékű létszámfejlesztés 
ugyanebben az időszakban az egyes szervezeti egységeknél.(indokolással)

4. A KT meghallgatta és tudomásul vette a létszámfelmérő bizottság munkájában való részvételről, 
valamint a Gazdasági Igazgatóság Bér- és Munkaügyi Osztálya és Személyzeti Osztálya vezetése 
körül kialakult személyi kérdésben történt véleményadásról szóló KT-elnöki beszámolót.

•

5. A KT meghallgatta és tudomásul vette a Fül-Orr-Gégészeti Klinika ügyeleti besorolási kérelméről a 
klinikai rektorhelyettes kérésére adott KT-elnöki véleményt. Egyetértett azzal, hogy a Városi 
Kórház ügyeleti feladatainak október 1-től való átvállalása nem indokolja az ügyeleti besorolás 
megváltoztatását.

6. A KT elnöke beszámolt az Egészségügyi Intézmények Közalkalmazotti Tanácsai Egyesületének 
megalakulásáról és ez év júniusa óta végzett munkájáról.

7. A KT Elnöke beszámolt az EDDSz kibővített Alapszervezetek Tanácsa országos nagygyűléséről 
(Budapest, 1995. október 19.), amely az egészségügyi dolgozók követeléseit fogalmazta meg.

8. A KT testületileg részt vett a SZOTESZ rendkívüli SzB-ülésén, ahol az egészségügyben kialakult 
érdekegyeztetési válsághelyzetet és az 1995. november 11-re tervezett országos demonstráción való 
részvételt tárgyalták meg. A KT egyetért a szakszervezetek követeléseivel és demonstrálási 
szándékával, azt támogatja, abban részt vesz. A KT az esetleges sztrájkkal kapcsolatosan semleges 
álláspontra helyezkedik, abban nem kíván részt venni, a sztrájkot nem támogatja és nem 
akadályozza. Egyes tagjai sztrájkban való esetleges részvétele csak magánemberként, a KT tagság 
sztrájk idejére történő felfüggesztésével lehetséges.

Szeged, 1995. október 27.

Dr. Praefort László 
KT-Elnök
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Tisztelt Bizalmi Kolléganő/Ür!
A Szakszervezeti Bizottság 1995. október 27-én rendkívüli ülést tartott, amelyen elfogadta az EDDSz 

által fogalmazott levelet, melyet a Miniszterelnöknek juttattunk el, és az OSZSZ testületileg is magáévá tett.

Szíves tájékoztatásukra a levél tartalmi részét kivonatosan pontokba foglalva az alábbiakban közreadjuk:

1. 1996-ra minimum 35 %-os béremelés.
2. 1996-ra minimum 10%-os dologi költségemelkedést.
3. Elutasítja a nyugdíjkorhatár 62 évre való emelését.
4. A közalkalmazotti jogviszony előnytelen beszámításának elutasítása.
5. Amennyiben az előző pontokban foglaltakra vonatkozó tárgyalások nem vezetnek eredményre, ügy 

november 11-re a parlament előtti demonstrációt szervez az EDDSz.
6. Ha ez sem vezet eredményre, kilátásba helyezi az országos sztrájkot.

A november 11-i demonstrációra az SZB külön buszt/buszokat fog indítani Budapestre, amelyre kéijük, 
hogy szíveskedjék csoportjából jelezni az azon résztvenni szándékozókat, hogy a busz indulási helyéről és 
idejéről időben értesíteni tudjuk.

(Személyesen vagy telefonon: 56-30, 56-27) '

Amennyiben országos sztrájkra kerülne sor, úgy a SZOTE-n is meg fog alakulni a sztrájkbizottság. Az 
esetleges sztrájkban való részvételről további részletes tájékoztatást fogunk küldeni.

Kérem szíveskedjék tagságát a fentiekben foglaltakról tájékoztatni.

Szeged, 1995. október 27.

Tisztelettel:

Dr. Thurzó László 
SZB titkár

AZ ORVOSEGYETEMEK SZAKSZERVEZETI SZÖVETSÉGÉNEK
KÖZLEMÉNYE

Az Orvosegyetemek Szakszervezeti Szövetsége tagszervezetei (Debreceni Orvostudományi Egyetem, 
Haynal Imre Egészségtudományi Egyetem, Pécsi Orvostudományi Egyetem, Semmelweis Orvostudományi 
Egyetem, Szent-Györgyi Albert Orvostudományi Egyetem, Bács Megyei Egészségügyi Szövetség 
szakszervezetei) megtárgyalták az 1996. évi költségvetésben tervezett személyi és dologi juttatások mértékét, 
valamint az országos érdekegyeztetés különböző fórumain kialakult helyzetet.

Megdöbbenéssel, elkeseredéssel és felháborodással észlelték az 1996. évi költségvetésben szereplő 
előirányzatokat, amelyek mind munkavállalóik, mind munkáltatóik számára a teljes ellehetetlenülést 
eredményezhetik és ez súlyos kihatással lesz a betegellátás színvonalára.

Elfogadhatatlannak tartják a személyi és dologi juttatások befagyasztását, különös tekintettel a jelenlegi 
és várható inflációra. Intézményeikben a betegellátás, a kutatás, az oktatás alapvető személyi és tárgyi 
feltételei veszélybe kerültek egy szakmai érveket nem tisztelő, azokat figyelmen kívül hagyó pénzügyi 
politika hatására.

A társadalom egészsége nemzeti kincs, amely nem rendelhető alá semmiféle pénzügyi lobby feltételeinek.
Ezekhez a szakszervezetek nem óhajtanak asszisztálni.



Elfogadhatatlannak tartják az országos érdekegyeztetésben kialakult helyzetet, a lényegi egyeztetés 
hiányát.

Elváiják a tisztességes alku lehetőségét, de nem tudják elfogadni a kormány forráshiányra történő eddigi 
hivatkozásait.

Nem tudják elfogadni azon elképzeléseket, hogy az orvosegyetemeket az egészségügyi ágazat 
érdekegyeztető fórumairól kizárják.

Fentiek miatt az orvosegyetemek szakszervezetei is érdekeik érvényesítésére, más nyomásgyakorló 
eszközök alkalmazására kényszerülnek. Ezért teljes mértékben egyetértenek az Egészségügyi Dolgozók 
Demokratikus Szakszervezetének követeléseivel, azonosulnak elképzeléseikkel és csatlakoznak akcióikhoz.

Az orvosegyetemek szakszervezetei ugyanakkor készségüket nyilvánítják és egyben igénylik is, hogy a 
várhatóan meginduló tárgyalásokon részt vegyenek.

--------------------------------------------------------  SZOTE NAPLÓ
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Változások az egészségügyi ellátásban
Az .^•'rzségügyi ellátást érintő alapvető változás 
történt 1995. szeptember 1-től, illetve október 1- 
től a társadalombiztosítási finanszírozás, a kere
sőképesség elbírálása és ellenőrzése, valamint a 
közgyógyellátottak részére történő gyógyszerren
delés területén.

Ezek közül az alábbiak egyetemünket is 
érintik:

A járóbeteg-szakellátás finanszírozása az eddigi 
intézményi fix összeg és a teljesítmény díjalapba be
vitt előirányzat összegének 40%-ában megállapított 
rögzített alapdíjjal és a nyújtott ellátások teljesít- 
ménypontszáma alapján történik. A rögzített alapdíj 
az Országos Egészségbiztosítási Pénztár útmutatójá
ban rögzített szakmánként, ellátási szintenként és te
rületenként megállapított szorzókkal módosul.

A fekvőbeteg-ellátás finanszírozási alapelemeinek 
változatlanul hagyása mellett változást jelent az in
tézményi „saját értékek” megszűnése. Egy súlyszám 
országos forintalapértékét az éves költségvetésben 
rendelkezésre álló keret alapján az Országos Egész
ségbiztosítási Pénztár fogja megállapítani, az orszá
gos teljesítmények figyelembevételével. Az így meg
állapított alapérték országosan egységes szakmánkén
ti szorzókkal, valamint az ellátási szintek szerint 
megállapított szorzókkal módosul. A szakmánkénti 
szorzók legalacsonyabb értéke 0,70, legmagasabb ér
téke 0,40 lehet, amelyeket konkrétan az egészségügy 
társadalombiztosítási finanszírozásáról szóló kor
mányrendelet 7. számú melléklete tartalmaz, az ellá
tási szintek szerinti szorzók oedig 0,6 és 1,3 közötti
ek, amelyeket a rendelet 6. számú melléklete részle
tez a besorolási szempontok konkrét meghatározá
sával.

A krónikus minősítésű osztályokon nyújtott fek
vőbeteg-ellátás után az intézmények a teljesített ápo
lási napok szerint részesülnek szakmánként országo
san egységes ápolási díjban. A krónikus napidíj alap
összege 2000 Ft, amely tartós ápolás esetén 0,7-es,

krónikus betegellátás (reuma-, tüdő-, pszichiátria 
krónikus osztályain) esetén 1,0-es rehabilitáció ese
tén pedig 1,2-es szorzóval módosul.

A finanszírozási változások által okozott esetle
ges működési zavarok kompenzálására több garanci
ális elem is beépült a rendszerbe. így pl. a háziorvo
si körzetek átalakítása esetén az új körzetek bevétele 
az átalakítást követő egy éven át kiegészíthető a kör
zetek 1994. decemberi országos átlagos bevételéig az 
aktív fekvőbeteg-ellátás tekintetében, amennyiben az 
új finanszírozás mellett az intézmények változatlan 
teljesítménnyel nem érik el havonta az 1995. évi tel
jesítménydíjazás alapját képező szintre hozott bázis 
1/12-ének 90%-át, 1996. június 30-ig a biztosító er
re a szintre kiegészítve folyósítja a teljesítményará
nyos díjat. A zökkenőmentes ellátás további biztosí
téka, hogy az egészségügyi szolgáltatók kritikus gaz
dálkodási helyzete esetén a törvényben foglalt felté
telekkel -  egyszeri, vissza nem térítendő támogatás 
vagy kamatmentes finanszírozási előleg felvételére 
van lehetőség.

A közgyógyellátottak részére történő gyógyszer
rendelés

A közgyógyellátottak számára gyógszert 1995. 
szeptember 1-jét követően térítésmentesen a beteg 
választása szerint a háziorvosa vagy a kezelését vég
ző orvos, illetve ha nincs választott háziorvosa vagy 
sürgős szükség indokolja, a tartózkodási helye sze
rint illetékes háziorvos rendelhet. A fekvőbeteg
gyógyintézet orvosa térítésmentesen csak a köz- 
gyógyellátott intézetből történő elbocsátásakor ren
delhet gyógyszert, legfeljebb az eredeti legkisebb 
gyári csomagolású mennyiségben. A járóbeteg-szak
ellátás orvosa a vizsgálatra, kezelésre megjelent köz- 
gyógyellátott részére szintén csak a legkisebb eredeti 
gyári csomagolású mennyiségű gyógyszert 
rendelhet. A személyes gondoskodást nyújtó átme
neti és bentlakásos szociális intézményben vagy
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gyermek- és ifjúságvédő intézetben, nevelőotthonban 
elhelyezett közgyógyellátott részére az intézmény or
vosa is rendelhet térítésmentesen gyógyszert. A ren
deléskor minden esetben fel kell tüntetni a vényen a 
közgyógyellátási igazolvány sorszámát.

A közgyógyellátás terhére rendelt gyógyszereket 
a jövőben -  a sürgős szükséget és a beszerezhetőségi 
akadályokat kivéve -  a közgyógyellátott személy ál
tal választott gyógyszertár adja ki. Amennyiben a 
társadalombiztosítási szerv ellenőrzései során megál-

6. évfolyam 10. szám

lapítja, hogy az orvos közgyógyellátott személy ada
tait olyan vényen tünteti fel, amelyen nem a köz
gyógyellátott személy részére rendel gyógyszert, és 
ezzel a társadalombiztosításnak kárt okoz, kezdemé
nyezheti fegyelmi eljárás lefolytatását, az okozott 
kár megtérítését, továbbá egy naptári éven belül 
ismételt vagy 20.000 Ft-ot meghaladó károkozás 
esetén kizárja az érintett orvos gyógyszerrendelési 
jogosultságát.

FELHÍVÁS
Megváltoznak a banki számlaszámok!

Egyetemünk hallgatói és dolgozói közül a napokban mindazok kézhez kapták az Agrobank Egyetemi 
Fiókjának tájékoztató levelét, akik itt vezetik számlájukat.

Mivel sokan az ügyfelek közül nem pontosan értették a levélben foglaltakat, ezért KOSZÓNÉ LANTOS 
GABRIELLA egyetemi fiókvezetőtől kértünk pontos információt.

Az MNB elnökének 10/1995.sz. rendelete értelmében december 4-től új pénzforgalmi jelzőszámokat 
vezetnek be. Ez pontosan azt jelenti, hogy az eddig használt 16 karakter helyébe újabbak lépnek. Eddig az 
első 8 szám az Agrobank egységes száma volt, míg a második 8 a tulajdonosok saját számlaszáma. Most az 
első 8 karaktert egy giroszám váltja fel, míg az azt követő 8 esetében az a jellemző, hogy csak a 8. karakter 
változik, de van akinél az sem.

Tehát ez azért fontos, mert aki bármilyen külső szervtől az Agrobanknál kezelt számlájára pénzt utaltat, 
annak december 4. után ezt az újabb 16 karaktert kell használnia. Vagyis ha a szülő a saját bankszámlájáról 
egyetemi hallgató gyermekének kíván pénzt utalni, a most kiértesített szám alapján tudja megtenni. Azoknak 
a számlatulajdonosoknak, akiknek csak és kizárólag az egyetemről kerül pénz a számlájukra, semmi 
teendőjük nincs, mert helyettük az egyetemmel ezt az információcserét az Agrobank egységesen lebonyolítja.

Fontos, hogy a számlaszám változása miatt a bankkártyát nem kell kicserélni, azon majd csak a két év 
lejárta után -  ameddig egységesen egy-egy kártya érvényes -  tüntetik fel az új számot, most elég ha az 
automatákat központilag átprogramozzák.

ka.

Az egyetemen ez évtől bevezetett új testnevelési 
követelményrendszer első tapasztalai

Az Egyetemi Tanács június 13-i határozata új testnevelési követelményrendszert vezetett be 
egyetemünkön. Lényege az, hogy I—11.évben minden félév elején egy bizonyos fizikai 
teljesítményt kell produkálni. Ebben a félévben ez az úszás felmérés volt. Az elvárt teljesítmény 
fiúknál 1000 m 28 perc alatt, a lányoknál 1000 m 30 perc alatt. Amennyiben ez sikerül a 
hallgató ebben a félévben választhatja a fakultatív testnevelést, ha nem, kötelező felzárkóztató 
jellegű testnevelési órán vesz részt a választott sportágban.

Az úszás felmérésésen bizony az is kiderült, milyen sokan nem tudnak úszni, ők 
természetesen úszás tanfolyamon vesznek részt a testnevelési óra keretein belül.
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Külön öröm számunkra, hogy a fakultáció lehetőségét elnyerő hallgatók közül igen sokan 
használják ki, hogy megtanulhatnak teniszezni, járhatnak fitness klubba és aerobic 
foglalkozásokon vehetnek részt.

Az alábbiakban ismertetem a felmérések statisztikáját:

Általános Orvosi Kar, Gyógyszerésztudományi Kar és az Egészségügy Főiskolai Kar l-ll.éves  
hallgatói:

I. évf.

teljesítette a szintet 157

köt. testnevelési óra 276

-  ebből kezdő úszó 77

4  féléve megvan 2

felm entett 12

LÉTSZÁM 4 4 7

II. évf. Összesen:

116 2 7 3

229 505

32 109

4 • 6

1 1 23

360 8 0 7

Rédli József 
mb vezető tanár

Pályázati támogatás egyetemünknek
A Művelődési és Közoktatási Minisztérium 1995. évi kutatási előirányzata keretére kiírt pályázatára 
egyetemünk benyújtott programjai közül a szakértői bizottság 20 db program 9,050.000 Ft 
támogatását ítelte meg.

A minisztérium a kutatási programok végrehajtására Kutatási szerződést kötött a 
programvezetőkkel.

MEGÁLLAPODÁS
amely létrejött egyrészről a Művelődési és Közoktatási Minisztérium (továbbiakban: Minisztérium), 
másrészről Szent-Györgyi Albert Orvostud.Egyetem (továbbiakban: Intézmény) között, a Minisztérium 
1995.évi kutatási előirányzata terhére támogatott kutatási pályázatok lebonyolításával intézményi feladatok 
ellátására.

1. A Minisztérium vállalja, hogy a Megállapodás 3.sz. mellékletében felsorolt, az Intézmény alkalmazásában 
álló pályázók l.sz. mellékletként csatolt kutatási programjának (Munkatervek) megvalósítására összesen 
9,050.000 Ft, azaz kilencmillióötvenezer forintot utal át egy összegben az Intézmény 289-90149-2877 
számú bankszámlájára. Az átutalt összeg tartalmazza a kutatási tevékenységet terhelő 12% ÁFA befizetési 
kötelezettség forintfedezetét is.

2. Az Intézmény tudomásul veszi, hogy a Minisztérium a kutatási programok (munkatervek) végrehajtására 
Kutatási szerződést kötött a pályázókkal. Az Intézmény vállalja a programok teljesítésével kapcsolatos alábbi 
feladatokat:
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2.1. Biztosítja a programok megvalósításához szükséges infrastrukturális feltételeket.

2.2. A pályázati összeget nyilvántartásában elkülönítetten kezeli és a feladat teljesítésével kapcsolatos 
pénzügyi adatokat szerepeltei az éves mérlegbeszámolójában.

2.3. Gondoskodik a keret felhasználására vonatkozó, érvényes pénzügyi előírások betartásáról és 
betartatásáról.

2.4. Az Intézmény a pályázatok megvalósítására átutalt teljes összeget költségvetési támogatásként (feladat
finanszírozásként) számolja el. Év végén a tényleges felhasználás alapján az Intézmény (rész)számlát bocsát 
ki, melyet a Minisztérium Tudományos Ügyek Főosztálya visszaigazol. Az 1995-ben fel nem használt összeg 
az intézménynél marad, és a következő évi felhasználás forrásául szolgál. 1996. év végén az Intézmény 
hasonló eljárással zárja a pályázattal kapcsolatos pénzügyi tevékenységet.
A teljes elszámolás a pályázatok befejezési határidejeét (1996. december 31.) követően történik, legkésőbb 
1997. március 30-*ig.

2.5. Az Intézmény a zárójelentés elkészítéséhez szükséges pénzügyi adatokat pályázók rendelkezésére 
bocsájtja.

2.6. A Minisztérium a vállalt feladat teljesítését és a keretfelhasználást a helyszínen is ellőrizheti. Az 
Intézmény biztosítja a helyszíni ellenőrzéshez szükséges feltételeket.

3. Az Intézmény a pályázati feladata végrehajtásával összefüggő költségeire az ÁFA és eszköszerzés nélküli 
támogatási keret maximum 10%-a erejéig kezelési költségtérítésre tarthat igényt.

4. A felek tájékoztatják egymást a Megállapodásban rögzítettekkel, illetve a pályázat végrehajtásával 
összefüggő valamennyi újonnan felmerült körülményről.

5. A Megállapodás érvényes: 1997. március 30-ig.

Budapest, 1995. november 3.

Kanadai Egészségügyi Menedzserképző Intézet
az 1995/96-0s oktatási évben is újra indítja az egészségügyben már 

vezető pozíciót betöltő, illetve leendő felsővezetők részére . 
meghirdetett posztgraduális továbbképző tanfolyamait

A rangos kanadai egyetemekről (McGill University, University of Ottawa, University of Montreal) delegált 
külföldi, illetve különböző hazai intézményektől felkért előadók közreműködésével megvalósuló, a hallgatói 
igényekhez rugalmasan igazodó, ugyanakkor egymásra épülő oktatási rendszerben 2 év alatt Master Degree- 

nek megfelelő (M.Sc.,M.H.A.), 3 év alatt tudományos doktorátusi (Ph.D.) fokozatot lehet szerezni.

A KEMI a hallgatók tanulását pályázati rendszerben eseti elbírálás alapján tandíjmentesség megadásával,
illetve ösztöndíj nyújtásával támogatja.

A tanfolyamokra történő jelentkezés feltétele: orvosi diploma, angol nyelv megfelelő szintű ismerete

A jelentkezéssel ill. a képzéssel kapcsolatos további információ az alábbi címen kérhető:

Kanadai Egészségügyi Menedzserképző Intézet 
1135 Budapest, Szabolcs u. 43.

Tel: 270-2018, 120-3497 
Fax: 149-8369



A létszámleépítés adatai egyetemünkön

Már korábban is beszámoltunk róla, hogy a 
elvonást a minisztérium még megtoldotta 38

felsőoktatási intézményeket érintő létszámleépítés egyetemünket sem kerülte el. Az első körben 142 milliós 
millióval, melynek az egyetemi dolgozói létszámra konkretizált adatait az alábbi táblázat szemlélteti.

No Szervezett egvség
Alláshclv (föl Belső ithelv Nvu edii Felmentés Szerz leiárt Üres állás Állás (8 óra) Férfi/Nő GYES. Katona K or (< 4 0 > 4 0 ) B énóm ec leenv

Dipl Euveb Dipl Eavéb Dini Ecvéb Dipl Ecvéb Dipl Ecvéb Dipl. Eevéb Dipl Ecvéb Dini Ecvéb Dipl. Ecvéb Dipl Ecvéb % -os tervezett ténvleees Felmentés Vecktel Juh lutalom 15 havibér Összeseit
ffi/nö ffi/nő al /fel al /fel

3000 A natóm ia Intézet 2 _ _ _ i _ _ _ _ _ 2 _ i / i i - i / i - / - 1 0 2 ,6 8 0 2 9 ,2 8 0

3100 Biokém ia Intézet i 2 _ _ _ _ i i - i - - i i 1 / - - / I - - - / i i / - 7 4 ,2 9 0 7 4 ,2 9 0 1 2 0 ,0 0 0 3 3 9 ,5 4 0 — 4 6 ,8 0 0 5 0 6 ,3 4 0

3200 Élettani Intézet i _ _ _ _ _ i - - - - - 1 - - / - - / - - - - / - - / - 2 7 ,2 0 0 2 7 ,2 0 0 — — — — —

Igazsáeügyi Orvostani Intézet

4100 Kísérletes Sebészeti Intézet ' 3 2 _ _ 2 _ _ _ - _ i i 3 1 1 /1 - / i - i -12 i / - 1 9 3 ,1 2 0 1 9 2 ,1 0 0 — — 2 3 3 ,7 5 0 — 2 3 3 ,7 5 0

4300 K órélettant Intézet - 2 _ - _ - - - - - - i - 2 _ / _ i / i - i - / - i / i 3 4 ,2 8 0 3 7 ,4 1 0 — — — — —

4700 M ikrobiológiai Intézet 1 I - - I 1 - - - - - - 1 1 1 / - - - - n 1 2 2 ,7 5 0 1 2 4 ,8 0 0 8 2 4 ,6 6 0 — 3 3 5 ,0 0 0 6 7 ,0 0 0 1 ,2 2 6 ,6 6 0

4400 Népegészségtani Intézel 4 i _ _ 4 i _ _ - - 3 i 4 / - - / i - - 1/3 - / i 1 5 1 ,4 5 0 1 5 4 ,8 5 0 6 4 8 ,9 2 0 5 7 0 ,0 0 0 — 1 3 1 ,6 0 0 1 ,3 5 0 ,5 2 0

4800 Orvosi Biológiai Intézet 2 1 - - - - - - 2 1 - - 2 - 1 / - - - 1 / - 6 9 ,9 8 0 7 2 ..450 — — — — _

O rvosi Genetikai Intézet

O rvosi V ecvtani Intézet i i _ _ _ _ 1 i - - - - i 1 1 / - - / i - - - / I - / i

3400 Pharm acológiai Intézet 1 3 - - - -  ' - i i 2 - - i 2 1 / - i / i - - 1 / - - i2 8 2 ,5 4 0 9 8 ,1 5 0 7 8 ,8 0 0 5 9 ,1 0 0 — 1 6 ,2 0 0 1 5 4 ,1 0 0

3600 Gyógy növény- és Drogism ereti Intézet i 1 _ _ i _ - - - - - i i i - / I - / - - - - / ] - / - 7 3 ,1 5 0 7 3 ,1 5 0 4 1 5 ,8 0 0 — — 3 8 ,2 5 0 4 5 4 ,0 5 0

3800 Gvógyszerészi Vegytani Intézet 3 _ _ 2 - - - - - 1 - 3 - 1/1 - / - - - - Q - / - 1 9 1 ,4 5 0 1 9 1 ,4 5 0 — — — — _

3500 Gyógyszerhatástam  Intézet _ 1 - _ _ _ - i - - - - - i - / - - / i - - - i - - n 3 3 ,5 8 0 3 7 ,2 8 0 1 8 4 ,3 3 0 2 1 0 ,6 6 0 — 2 3 ,8 0 0 4 1 8 ,7 9 0

3700 Gyógyszertechnológiai Intézet 1 - - - i - - - - - - - 1 - 1 / - - / - - - - n - / - 9 2 ,2 0 0 9 2 ,2 0 0 6 5 0 ,9 4 0 — — 5 8 .5 0 0 7 0 9 ,4 4 0

5300 Egészsésiigyi Főiskolai Kar 3 1 _ _ _ - - 3 i - - 3 i 1/2 - n - - 1/2 - / i 2 3 7 ,2 5 0 2 3 7 ,2 5 0 — — — — —

SZO TE Szakszervezet

0100 Aneszteziolóciai Intézet _ 2 _ _ - i - - - - - - - 2 - / - -12 - i - / - i / i 3 7 ,4 0 0 4 6 ,7 0 0 — — — — —

0500 Belcvógvászati Intenzív Osztálv _ i _ í - - - - - - - - - i - n - - i / - 2 6 ,3 5 0 2 6 ,3 5 0 — — — — —

0200 I.sz. Belgyógyászati Klinika 2 9 i _ _ i - 6 - - - - 1 9 21- 1/6 - i -12 2 /5 3 2 1 ,5 5 0 3 0 4 ,4 5 0 1 ,2 6 3 ,9 1 0 7 4 3 ,9 3 0 2 7 8 ,5 0 0 1 7 1 ,4 2 0 2 ,4 5 7 ,7 6 0

0400 ÍI sz Belgyógyászán Klinika 2 4 - - - - 2 2 - - - - 2 4 1 /1 1 / 1 - - - a 1/1 1 8 0 ,0 3 0 1 8 0 ,0 3 0 7 3 9 ,7 7 0 1 ,0 6 8 ,0 6 0 5 2 ,0 0 0 1 1 0 ,7 0 0 1 ,9 7 0 ,5 3 0

0300 Endokrinológia Ó nálló Osztálv i 5 _ i _ - i 2 - i - - i 5 - / I -14 - i ] / - 1/3 9 9 ,1 0 0 1 2 1 ,1 0 0 1 8 4 ,0 9 0 1 5 8 ,6 4 5 — 5 1 ,4 2 0 3 9 4 ,1 5 5

0600 Börirvózyászati Klinika 2 4 i í i i - - - - - 2 2 4 M -12 - - -12 21- 2 0 1 .3 5 0 1 9 9 ,5 5 0 — — 2 7 2 ,5 0 0 4 0 ,8 7 0 3 1 3 ,3 7 0

0700 Fog- és Szájsebészeti Klinika i 5 _ - - 3 i 2 - - - - - 5 - / I - / 4 - - - / I -14 2 2 3 ,0 0 0 2 2 2 ,9 9 0 4 7 1 ,6 8 0 — 1 1 9 ,0 0 0 1 2 2 ,1 6 0 7 1 2 ,8 4 0

0800 Fül-O rr-G ége Klinika i 3 - - 1 - i - i i - i 3 - / - 1/2 - - - / - 1/2 1 7 9 ,6 5 0 1 8 3 ,0 0 0 — — 1 3 1 ,7 5 0 — 1 3 1 ,7 5 0

0900 G yerm eksyógyászati Klinika 12 5 - - - - 3 2 4 - - 3 9 5 3 /6 1/2 3 - 8/1 -12 5 5 3 ,6 0 0 5 0 4 ,5 5 0 7 8 7 ,2 4 0 9 3 7 ,7 6 0 — 1 9 0 ,3 0 0 1 ,9 1 5 ,3 0 0

1000 Ideg- és Elm egyógyászati Klinika 3 i - - 2 /2 - / I 2 /2 - n 1 0 0 ,4 5 0 9 8 ,1 5 0 3 0 8 ,0 8 0 4 6 2 ,1 2 0 — 2 6 ,3 5 0 7 9 6 ,5 5 0

1010 Alzheimer-kór K utatócsoport 1 6 _ _ - - - 3 - - - - 1 6 - / I -16 1 3 1 / - 2 /4 1 4 5 ,0 0 0 1 5 6 ,7 2 0 3 6 4 ,5 4 0 3 3 0 ,7 0 0 — 5 7 ,8 0 0 7 5 3 ,0 4 0

Pszichiátria -

Orvosi Pszichológia Oktatási C soport

1000 Neurológia 5 - i - - - 2 - 2 - - - 4 - 1/4 - / - - - 3 /2 - / - 1 8 9 ,1 8 0 1 9 6 ,4 8 0 3 6 3 ,6 0 0 4 8 4 ,8 0 0 — 9 4 ,1 6 0 9 4 2 ,5 6 0

N europszichiátnai Rehabilitációs Osztály 1 1 - - - - i 2 - - - - 1 2 - / I 1/1 - - 1 / - 1/1 *

Háziorvosi Intézet
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18 SZŐTT NAPLÓ
6. évfolyam 10. szám

EGYETEMTÖRTÉNETI PÁLYÁZAT
A szegedi egyetemi képzés 1921-ben történt megindulásának közelgő 75. évfordulója 

alkalmából egyetemi hallgatók számára egyetemtörténeti pályázatot írt ki a JATE rektora! A 
pályázat tárgya: a szegedi Tudományegyetem történetének valamely szabadon választott 
részkérdése. Különösen ajánlott témák:

-  egyetemi szervezeti egységek (kar, intézet, tanszék, stb.) története vagy annak egy 
szakasza;

-  professzorok munkássága (bibliográfia is);
-  egyetemi sajtótörténet;
-  ifjúsági szervezetek, mozgalmak, kultúrális szerveződések története;
-  az egyetem történetének fordulópontjai;
-  visszaemlékezések (órai history);
-  levelezések, más írásos emlékek gyűjtése.

A témaválasztás ügyében érdemes konzultálni a témakörök szakértő oktatóival, kutatóival, 
különösen az Egyetemi Könyvtárban Dr. Szentirmai László igazgatóhelyettessel.

A pályázatokat gépírással, bekötve (fűzve) 2 példányban kell benyújtani a JATE Rektori 
Hivatal címére (6720 Szeged, Dugonics tér 13.) 1996. július 1-ig. Az ünnepélyes
eredményhirdetés az 1996/97. tanévnyitón lesz.
A bírólóbizottság által kiosztható dijak:

1 db l.díj (50.000,-Ft)
2 db II.dl] (egyenként 25.000,-Ft)
4 db III.díj (egyenként 15.000,-Ft).

A bírálóbizottság díjakat oszthat meg. A díjazott és jutalmazott pályaművek egy-egy 
példánya kéziratként az Egyetemi Könyvtár és a Somogyi Könyvtár állományába kerül. A 
pályázók szerzői jogai érintetlenek maradnak.

SZOTE HÍREK SZOTE HÍREK
-  A Central European Universi(y visiting pro

fesszori megbízással tisztelte meg DÉSI ILLÉS pro
fesszort. A Department of Environmental Sciences 
kelet-európai nemzetiségű hallgatói Szegedre jöttek 
-  mint ez tavaly is történt -  október 15-17. között, 
amikor elméleti előadásokat hallgattak környezet
egészségügyből.

Ezen felül gyakorlati bemutatásokban ismerhet
ték meg a laboratóriumokban végzett környezet
egészségügyi kutatásokat, továbbá terepgyakorlato
kon vettek részt az ANTSZ megyei intézetében, az 
ATIKÖVIG-nél a hulladéklerakónál és a kremató
riumban.

♦ ♦  ♦
-  Az Európai Toxikológus Társaság (EURO- 

TOX) most lezajlott prágai nemzetközi kongreszszu- 
sán felkérte Dr. DÉS1 ILLÉS professzort, hogy 
1996 augusztusában Szegeden szervezzen környezet
toxikológiai témából 3-4 napos workshop-ot.

♦  ♦  ♦

-  A Nemzetközi Neurotoxikológiai Szövetség 
(International Neurotoxicology Association (INA) 
nyáron rendezett Egyesült Államokbeli kongresszu

sán -  amelyen részt vett DÉSI ILLÉS professzor -  
megerősítette azt a korábban hozott határozatát, 
hogy a Szövetség 1997. évi júniusi kongresszusát a 
SZOTE Népegészségtani Intézete rendezze Szege
den. Az igen nagy szakmai megtiszteltetést jelentő 
felkéréssel angol és Finn pályázókat előztek meg.

♦  ♦ ♦
-  A Magyar Hematológiai és Transzfuziológiai 

Társaság 1995. május 21-24. között Budapesten tar
totta soron következő kongresszusát, melyen a társa
ság főtitkárává Dr. VARGA GYULÁT, az elnökség 
tagjává Dr. BORBÉNYI ZITÁT választották.

♦ ♦ 0
-  A Haematológiai, Immunológiai és Transzfű- 

ziológiai Szakmai Kollégium tagjává választották 
Dr. DOBOZY ATTILA, Dr. GÁL GYÖRGY pro
fesszorokat és Dr. VARGA GYULA docenst.

♦ ♦ ♦

-  A Nemzetközi Haematológiai Társaság (ISH) 
1995. szeptember 4-8. között Isztambulban rendezte 
kongresszusát, melyen egyetemünket Dr. VARGA
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GYULA és Dr. BORBÉNYI ZITA képviselte és tar
tott előadást.

♦ ♦ ❖
-  A European Organization tor Research and 

Treatment of Cancer (EORTC) Dr. BORBÉNYI 
ZITÁT tagjai közé választotta.

♦ ♦ ♦
-  Prof Dr. NAGY ERZSÉBETNEK, a SZOTE 

Központi Klinikai Mikrobiológiai Laboratórium ve
zetőjének ítélték a Magyar Mikrobiológiai Társaság 
legrangosabb kitüntetését, a Manninger Emlékérmet. 
A díj átadására 1995. augusztus 23-25. között került 
sor a Magyar Mikrobiológiai Társaság 12. kong
resszusán.

♦ ♦ ♦
-  SELMECZINÉ SZŐKE ILDIKÓ egyetemi ta

nársegéd a Központi Klinikai Mikrobiológiai Labo
ratórium munkatársa a legjobb fiatal előadói díjban 
részesült a Magyar Mikrobiológiai Társaság 1994. 
évi Nagygyűlésén tartott előadása elismeréseként. A 
díj átadására a Mikrobiológiai Társaság 12. Kong
resszusán került sor.

♦ ♦ ♦
-  SELMECZINÉ SZŐKE ILDIKÓ gyógysze

rész, egyetemi tanársegéd 2 hónapot töltött a Lundi 
Egyetem (Svédország) Mikrobiológiai Intézetében, 
ahol anaerob baktériumok fiziológiás fehérjékhez 
történő kötődését tanulmányozta.

♦ ♦ ♦
-  Dr. FARKAS GYULA a Sebészeti Klinika do

cense, 1995. augusztus 27. és szeptember 2. között 
részt vett a Liszabonban (Portugália) megrendezett 
36th World Congress of Surgery, International Sur- 
gical Week ISW95 rendezvényen, és „lncidence and 
treatment of Candida infection in patients with in- 
fected pancreatic necrosis” címmel előadást tartott.

♦ ♦  ♦

-  A „Chemical education at PhD and senior un- 
dergraduate” c. TEMPUS pályázatot, melynek részt
vevői: St. Andrews-i Egyetem, Toulouse-i Egyetem, 
Müncheni Egyetem és a KLTE, valamint a SZOTE 
Gyógyszerészi Vegytani Intézete három évre 
378.250 ECU támogatással elfogadták.

♦ ♦  ♦
-  Dr. HÓDI KLÁRA egyetemi docens (Gyógy

szertechnológiai Int.) előadást tartott a Multinational 
Congress on Electron Microscopy rendezvényen, 
melyet Stara Lesná-n (Szlovákia) rendeztek 1995. 
október 16-20, között.

♦ ♦  ♦
-  Dr. HÓDI KLÁRA egyetemi docens és ifj. 

Dr. KÁSA PÉTER egyetemi tanársegéd (Gyógyszer
technológiai Intézet) 1995. szeptember 11—20-ig 10 
napot töltöttek a hallei Martin Luther Egyetem 
Gyógyszertechnológiai és Biofarmáciai Intézetében a 
két Intézet közötti együttműködési szerződés kereté-

6. évfolyam 10. szám

ben. Dr. HÓDI KLÁRA docens előadást is tartott 
„Preformulationsmutersuchungen in dér Tablettier- 
ung” címmel.

♦ ♦ ♦
-  1995. szeptember 14-16. között Sopronban ke

rült megrendezésre a „Gyógyszer az ezredfordulón” 
c. tudományos konferencia. A Gyógyszertechnoló
giai Intézet oktatói közül Dr. AIGNER ZOLTÁN, 
Dr. CSÓKA ILDIKÓ, Dr. ERŐS ISTVÁN, 
Dr. KATA MIHÁLY, Dr. KÖVÉR TÜNDE és 
Dr. RÉVÉSZ PIROSKA tartott előadást ezen a ren
dezvényen.

♦ ♦ ♦

-  Dr. HÓDI KLÁRA egyetemi docens (Gyógy
szertechnológiai Intézet) 1995. szeptember 20-23-ig 
3 napot töltött Jenában a Jenapharm Gyógyszergyár 
vendégeként, ahol tanulmányozta a Gyógyszertech
nológiai Fejlesztő Osztály munkáját.

❖  ♦ ♦

-  Bledben (Szlovénia) 1995. október 18-20. kö
zött került megrendezésre az lst Central European 
Symposium of Pharmaceutieal Technology. Itt a 
Gyógyszertechnológiai Intézet munkatársai két elő
adással veitek részt.
CSÓKA 1..ERŐS I., KÖVÉR T.:

Multiple phase emulsions: formádon, stability 
and drug release
KÁSA P. jr., PINTYE-HÓDI K., SZABÓ-RÉVÉSZ 
P., SELMECZI B.:

Investigation of use of a new pregelatinized 
starch in vver granulation

♦ ♦ 0

-  Dr. KOVÁCS LÁSZLÓ professzort a Román 
Orvostudományi Akadémia elnöke levélben értesítet
te, hogy az Akadémia levelező tagjává választották. 
A hivatalos beiktatásra a jövő év elején kerül sor.

❖  ♦  ♦

-  Az Egyetemi Tanács 1995. október 24-én meg
tartott ülésén egyhangúlag elfogadta, hogy a jövőben 
a Gyógyszerészi Vegytani Intézet neve

Szent-Györgyi Albert Orvostudományi Egyetem
Gyógyszerkémiai Intézet 

legyen.
♦ ♦  ♦

-  Dr. SIMON ISTVÁN tudományos tanácsadó, a 
biológiai tudomány doktora 1995. szeptember 21-én 
tartotta meg habilitációs előadását „Enzimkatalízis 
molekuláris mechanizmusa” címen.

♦ ♦  ♦
-  Dr. SZIGETVÁRI IVÁN egyetemi docens, az 

orvostudomány doktora 1995. szeptember 25-én tar
totta meg habilitációs előadását „A malignus trofo- 
blaszt betegségek diagnózisa és kezelése” címen.

♦ ♦ ♦



20 

6. évfolyam 10. szám 
SZOTE NAPLÓ 

- Dr. FAZEKAS TAMÁS egyetemi adjunktus, 
az orvostudományok kandidátusa 1995. október 12-
én tartotta meg habilitációs előadását 

„Az antiarrhythmiás farmakoterápia fontosabb 
klinikai aszpektusai" és „Differential ECG diagnos-
tics of cardiac arrhythmias" címen. 

• • • 
- Dr. VÁRKONYI ÁGNES egyetemi docens, az 

orvostudományok kandidátusa 1995. október 11-én 
tartotta meg „A gasztrointesztinum jelentősége a cse-
csemő somatomentális fejlődésében" „The importan-
ce and clinical characteristics of gastrooesophageal 
reflux in infants and young children" címen. 

• • • 

- DR. MÁNDY YVETTE egyetemi docens, az 
orvosnak)mányok kandidátusa 
„Corynebacterium diphteriae és egyéb corynebacte-
rlumok" valamint „Corynebacterium diphteriae and 
other corynebacteria" címmel tart habilitációs elő-
adást. 
A magyar előadás ideje: 
1995. november 14. 13.00 h 
Az angol előadás ideje: 
1995. november 17. 10.00 h 

A tantermi előadás helye: A SZOTE Szemészeti 
KLinika tanterme 

A tudományos előadás címe: „A csirke 
granulocytáktól a szepszisig" 

A tudományos előadás helye és ideje: 
Mikrobiológiai Intézet könyvtára, 1995. november 
17. 14.00 h 

• • • 
- Dr. IVÁNYI BÉLA egyetemi docens, az or-

vostudományok kandidátusa 1995. november 1-én és 
2-án tartotta habilitációs előadásait: 

„Glomerulo naephritisek morfológiája" valamint 
„Morphology of glomerulo nephritis" címmel. 

• • • 

- Dr. TOMCSÁNYI ISTVÁN az orvostudomá-
nyok kandidátusa 

„Ritmuszavarok sebészeti kezelése" valamint 
„Surgical treatment of left ventricular aneurysm" 

címmel tart habilitációs előadást. 
A magyar előadás ideje: 1995. november 22. 9.00h 
Az angol előadás ideje: 1995. november 24. 9.00h 

A tantermi előadások helye: A SZOTE Sebészeti 
Klinika tanterme 

A tudományos előadás címe: „Jellegzetességek és 
változások két évtized coronária sebészetében Egye-
temünkön. " 

A tudományos előadás helye és ideje: Sebészeti 
Klinika tanterme, 1995. november 24. 12.00 h 

• • • 

- Dr. KOLLER ÁKOS az orvostudományok kan-
didátusa 

„A vérkeringés lokális szabályozása" valamint 
„Cardiac output" 

címmel habilitációs előadást tart. 
A magyar előadás ideje: 1995. november 20. 8 .00 h 
Az angol előadás ideje: 1995. november 20. 13.00 h 

A magyar előadás helye: A SZOTE Szemészeti 
Klinika tanterme 

Az angol előadás helye: A SZOTE Élettani Inté-
zet tanterme 

A tudományos előadás helye és ideje: Élettani In-
tézet tanterme, 1995. november 20. 12.00 h 

• • • 

- A Neurológia munkatársai közül az elmúlt hó-
napokban Dr. BENCS1K KRISZTINA a XI. Európai 
Sclerosis Multiplex Kongresszuson Jeruzsálemben, 
Dr. BODA BERNADETT az Európai Idegtudomá-
nyi Társaság Kongresszusán Amszterdamban, Dr. 
JÁRDÁNHAZY TAMÁS az „Autumn School in 
Cognitive Neuroscience" tanfolyamon Oxfordban, 
Dr. SZOK DÉLIA a British Association for the Stu-
dy of Headache Továbbképző Tanfolyamán Cam-
bridge-ben, Dr. TAJTI JÁNOS az Európai Neuroló-
giai Társaság Szövetségének 2. Kongresszusán Mar-
seille-ben, Dr. VÉCSEI LÁSZLÓ a 3. Nemzetközi 
Stroke Kongresszuson Prágában, valamint a Beta-
Interferon Konferencián Berlinben vett részt. 

• • • 

- Dr. VÉCSEI LÁSZLÓ egyetemi tanárt (Neuro-
lógia) megválasztották az MTA Doktori Tanács Kli-
nikai I. Orvostudományi Szakbizottság tagjának. 

• • » 
- A Szegedi Orvosi Kamara új helye: 

SZOTE Gazdasági Igazgatóság, 6725 Szeged, Tisza 
L. krt. 107. I.em. 101. (Szakszervezet mellett). 
Levelezési cím: 6701 Szeged, Pf .86. 
Telefon/Fax: 4 5 - 5 5 - 8 1 (üzenetrögzítős is) 
Ügyintézés: hétfő 16-18 óráig 

(telefonon 16-19 óráig) 
1 szerda 16-18 óráig 

(telefonon 16-19 óráig) 
Ügyintéző: Molnárné Miklós Ágnes 

Fekete Ilona 
Gazdag Erzsébet 

Felelis szerkeszti: HLUCZL' ( K Ö Z E L ) A N I T A 

Szerkesztésig: 6 7 2 2 S Z E G E D , S Z E N T H Á R O M S Á O U . 5 . T E L . : 3 1 0 - 5 3 0 / 4 

Szshmtógipes lördeUs is tipográfia.' S Z O T E O R V O S I I N F O R M A T I K A I I N T É Z E T 

Kiszült a SZOTE Házi Nyomdájában 
Vezeti: N A O Y J Á N O S 

Tirzssztkit: 859/1995 


